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Nieuwsbrief Schiedam in beweging

Na maanden van tekenen, beraadslagen en over-
leggen met onder andere sporters, omwonenden 
en belanghebbenden zijn de ontwerpers eruit. 
De uiteindelijke vorm voor het Park A4 is 
gekozen. Hoog tijd ook om te laten zien wat 
nu het resultaat van alle besprekingen is 
geworden. Elders in deze nieuwsbrief staat 
meer informatie over de bijeenkomsten 
waarop de plannen worden gepresenteerd. 

Informatie-
avond
Het projectteam van ‘Schiedam in Beweging’ 
staat voor u gereed op maandagavond 
28 september in wijkcentrum De Brug 
aan het Heijermansplein 35. Aanvang 
is 19.30 uur. Belangstellenden kunnen 
alle informatie krijgen over de diverse 
ontsluitingen van het tunneltracé op de 
bestaande omgeving. 

Waar komen de fietspaden, de voetpaden? 
Hoe kunnen we met de auto, met de fiets 
naar het (Sport)park A4 komen? 
We nemen tekeningen en detailkaarten 
mee. Iedereen is welkom. Wilt u zich 
vooraf aanmelden via het e-mailadres 
schiedaminbeweging@schiedam.nl 
of bel met de gemeente via 14 010.

Schiedam gaat hard aan de slag om alles voor het 
competitieseizoen 2016/2017 gereed te hebben. 

Duurzaam sportpark
Dan hebben de Schiedammers er niet alleen 
een keurig aangelegd park bij met fiets- en 
voetpaden die de recreant betrekkelijk snel 
naar het water (zuiden) of het groen van 

De werkzaamheden aan het Park en Sportpark A4 gaan van start! De gemeenteraad gaf 
op 27 mei 2015 groen licht aan de uitwerking van ‘Schiedam in Beweging’, waardoor de 
gemeente nu kan investeren. Behalve met de uitvoering op het tunneldak gaat Schiedam 
ook verder met de herstructurering van de bestaande sportparken. In korte tijd zijn al vier 
contracten getekend. Het gaat om de aanleg van het Sportpark A4, voor woningbouw op 
Harga Zuid en in Kethel en voor de bouw van een hockeycomplex.

Zie verder pagina 2 >

We gaan van start!

> Behalve met de uitvoering op 
het tunneldak gaat Schiedam ook 
verder met de herstructurering 
van de bestaande sportparken.

Schiedam tekent vier contracten



op het gebied van sport, groen en wonen. 

In plaats van een betonnen casco van ruim 
twee kilometer lang beschikt Schiedam dade-
lijk over een uniek sportpark boven op de tun-
nel van een rijksweg, ligt er een groen stads-
park en kunnen woningen worden gebouwd 
waaraan in Schiedam behoefte is. Daarnaast 
kan herstructurering van de andere sportpar-
ken plaatsvinden zoals de bouw van een goed 
geoutilleerd hockeycomplex op Harga.
 

> Vervolg van pagina 1
Midden-Delfland (noorden) brengen. Bovenop 
het tunneldak van de rijksweg opent volgend 
jaar een duurzaam sportpark. 

Om te zorgen voor een optimale bezetting en 
daarmee exploitatie van de nieuwe sport-
accommodaties wordt een beheersstichting 
opgericht. De gesprekken daarover met de 
betrokken sportverenigingen lopen. In de 
komende maanden worden de afspraken 

tussen de nieuwe stichting en de sportclubs 
omgezet in contracten.

Forse impulsen
Voetbalvereniging vv KethelSpaland vertrekt 
volgend seizoen 2016-2017 van de locatie in 
Kethel. Door het vertrek van de handbalver-
eniging Ventura, die al tijdelijk is verhuisd, 
komt ruimte vrij op Harga Zuid. De voormali-
ge sportvelden krijgen de bestemming 
woningbouw. Zo krijgt de stad forse impulsen 

> Vrachtwagens leverden schoon 
zand aan voor Southbeach aan de 
Maasboulevard.

A4All sponsort schoon zand voor Southbeach  
Met het sportevenement Southbeach hebben tientallen Schiedammers 
onlangs kennis kunnen maken met een buitensport. Ook bekende 
Nederlanders zoals de zanger Yes R, bondscoach Fred Grim, acteur 
Charly Luske zijn aan de Maasboulevard in actie gekomen. Southbeach 
is een succes dankzij de medewerking van vele vrijwilligers en bedrijven. 
Het team van ‘Schiedam in Beweging’ heeft een steentje bij kunnen 

dragen. Eén van de doelen van ‘Schiedam in Beweging’ is immers het 
bevorderen van de sportparticipatie van de Schiedammers.  Daarom werd 
contact gelegd met Aannemerscombinatie A4All, die in opdracht van 
Rijkswaterstaat bezig is met de aanleg van rijksweg A4. Vrachtwagens 
van A4All hebben af en aan gereden om 350 kuub schoon zand aan te 
leveren. Het resultaat was een mooie beacharena en een kinderhoek.

> Keurig aangelegd park bij met 
fiets- en voetpaden die de recreant 
betrekkelijk snel naar het water 
(zuiden) of het groen van Midden-
Delfland (noorden) brengen.



Contract voor bouw 
sportpark A4    
Burgemeester Lamers tekende 
onlangs het contract met 
aannemerscombinatie A4all, 
die het sportcomplex op het 
tunneldak van rijksweg A4 gaat 
bouwen. A4all heeft ook in 
opdracht van Rijkswaterstaat de 
zeven kilometer lange A4 tussen Delft en Schiedam aangelegd. Schiedam 
is blij dat deze al bekende partner het werk verder gaat uitvoeren. 
Namens A4all tekende projectdirecteur Jan Pols (rechts) het contract bij 
de gemeente Schiedam.

Contract voor 
Hockeycomplex op 
Harga   
Samen met ‘Schiedam in 
Beweging’ zijn de hockeyclubs 
Spirit en Asvion al geruime tijd 
in overleg over de bouw van 
een hockeycomplex op Harga 
voor de fusieclub HC Schiedam. Dit nieuwe complex is gepland tussen 
de rijksweg A4 bij het Kethelplein, de Hargalaan en de Olympiaweg. 
Beide besturen en een bouwcommissie hebben een plan van eisen voor het 
nieuwe hockeycomplex opgesteld. Het complex omvat een clubgebouw en 
zes velden, waarvan drie watervelden. Voor de exploitatie en het onderhoud 
wordt ook hier een aparte beheersstichting opgericht. Hiermee wil de 
gemeente de nieuwe sportvoorzieningen borgen voor de toekomst. Namens 
Van Kessel Sport en Cultuurtechniek (onderdeel van VolkerWessels) 
tekende bedrijfsleider Jaap Kamp (rechts) het contract met de gemeente 
Schiedam, vertegenwoordigd door burgemeester Lamers, voor de bouw van 
het hockeycomplex.

Contract voor 
duurzame woningen 
Harga Zuid   
Het loopt storm voor Park Harga, 
de nieuwe duurzame woonwijk 
die langs de Poldervaart wordt 
gebouwd. Een week nadat 
de website www.parkharga.
nl  online ging, waren er al 
150 geïnteresseerden voor 
de 155 woningen. Park Harga verrijst op de voormalige velden van 
handbalvereniging Ventura, die gaat spelen op het nieuwe Sportpark 
A4. Park Harga wordt een kindvriendelijke, groene wijk met genoeg 
ruimte voor parkeren en sport in de buurt. De woningen zijn in basis 
energieneutraal. Burgemeester Lamers (links) tekende namens Schiedam 
het contract met Marcel Schipper, directeur van VolkerWessels Vastgoed. 

Contract voor 
woningbouw in Kethel   
Met de verhuizing van vv Kethel 
Spaland naar het Sportpark A4 
in 2016 komt een locatie in 
Kethel vrij voor woningbouw. 
Deze locatie is bestemd 
voor ‘een onderscheidend, 
groen woonmilieu in het wat 
duurdere segment van de markt’, geheel volgens de doelstellingen uit 
de Woonvisie van de gemeente Schiedam. Ook onder dit contract zette 
burgemeester Lamers zijn handtekening, samen met ing. Rob Steijn 
directeur van Dura Vermeer Bouw Zuid West B.V. 



> De witte punten geven de resten 
aan van de fundering

Archeoloog en adviseur Sander Hakvoort is 
verheugd over de vondst in het Hargapark. 
“De laatste keer dat we een dergelijke goed 
geconserveerde boerderij uit die tijd hebben 
gevonden is alweer ruim dertig jaar geleden. 

We zijn ook blij dat we de boerderij compleet 
kunnen onderzoeken en tijd hebben gekregen 
het materiaal goed te kunnen verzamelen.” 

De fundering kwam naar boven tijdens het 
graven van proefsleuven in het terrein. Dit is een 
standaardprocedure wanneer in de grond wordt 
gegraven voor bijvoorbeeld de aanleg van een 
woonwijk. Plotseling werden funderingspalen 
aangetroffen. Bij verdere afgraving van het 
terrein werd een plattegrond van ruim zes meter 
breed en zeventien meter lang blootgelegd.

Het is overigens opmerkelijk dat de Romeinse 
bewoners in Schiedam over relatief luxe 
gebruiksgoederen beschikten, de Romeinse 
grens lag immers bij de Rijn. In de grond 
hebben archeologen niet alleen de constructie 
van een boerderij gevonden maar ook voor-
werpen uit de 2e eeuw. Het gaat om Romeins 
serviesgoed, verschillende mantelspelden, 
munten, stukjes sierbeslag van paardentuig 
en aardewerk. 

De handballers van Ventura hebben jarenlang gespeeld bovenop een boerderij uit de 2e 
eeuw. De voormalige velden van de sportclub bleken onverwachts unieke resten van een 
Romeinse nederzetting te herbergen. 

Archeologische vondst op Venturaterrein

“Als ik mijn fantasie de vrije loop laat, zie ik 
een veteraan uit het Romeinse leger die in 
Schiedam een goed onderkomen had gevon-
den. Op een hoger gelegen veenrug tussen het 
water en geulen, bouwde hij zijn boerderij in 
een voor deze regio typische constructie”, is de 
speelse gedachte van Sander Hakvoort, die in 
opdracht van de gemeente de vondsten veilig 
stelde. 

De fundering van de boerderij is inmiddels 
volledig onderzocht en de archeologische 
vondsten worden op dit moment gewassen 
en gesorteerd, waarna het onderzoek 
gerapporteerd kan worden? 

Inrichting tunneldak
Wie geïnteresseerd is in de uiteindelijke inrichting van het tunneldak is maandagavond 
12 oktober welkom op het Stadskantoor. In de Cornelis Hagazaal vindt vanaf 19.30 uur 
een informatiebijeenkomst plaats. 

Directeur Lydia Buist van ‘Schiedam in Beweging’ geeft een presentatie over de diverse plannen. 
Daarna komen verschillende onderwerpen in groepjes aan de orde, zoals de procedures die lopen, 
de planning van de werkzaamheden, de infrastructuur op het tunneldak en de aansluitingen op de 
wijk en de groene inrichting.
Ook voor deze informatieavond kunt u zich aanmelden via schiedaminbeweging@schiedam.nl. 
U krijgt dan binnenkort een programma toegestuurd.

Een scherf van Romeins serviesgoed met een 
jachtscene erop.

Een Romeinse mantelspeld.



Meepraten met
Rijkswaterstaat
Met algemene vragen over de aanleg van de 
snelweg A4 kunt u terecht bij Rijkswaterstaat 
via het gratis telefoonnummer 0800-8002. 
Op de website van Rijkswaterstaat staat 
actueel nieuws over werkzaamheden in uw 
buurt en de planning op korte termijn. 
Ook kunt u meepraten op een forum.

Kijk op http://a4delftschiedam.mett.nl.

Schiedam in 
beweging
Vragen over de invulling van het tunneldak 
A4, over de daardoor voortvloeiende 
ontwikkelingen voor sport, wonen en groen 
kunt u terecht bij uw contactpersoon van 
‘Schiedam in beweging’ of via e-mail 
schiedaminbeweging@schiedam.nl

Ook bemant het projectteam iedere 
woensdagmiddag en vrijdagmiddag van 
13.30 tot 16.00 uur een infopunt in 
geriatrisch centrum DrieMaasStede aan de 
Voorberghlaan 35. U bent van harte welkom.

Lees de tweets via #sdaminbeweging

Colofon
De nieuwsbrief ‘Schiedam in beweging’ 
informeert u over de ontwikkelingen 
omtrent Park A4 op het tunneldak van rijks-
weg A4 en de plannen op het gebied van 
sport, wonen en groen voor de locaties die 
daardoor vrijvallen in de rest van de stad.
Redactie: Projectteam Schiedam in 
   beweging
Opmaak: Breejen Creatieve Communicatie
Aan deze nieuwsbrief kunnen geen rechten worden ontleend.

In gesprek met 
hoofdgebruikers van 
sportcomplex A4 
De eerste paal voor het sportcomplex op 
Sportpark A4 moet nog de grond in, maar 
de vaste gebruikers ervan spreken bijna 
wekelijks met de gemeente. Het overleg 
vergt veel tijd van de vrijwilligers, zo beseft 
kwartiermaker Jaap Vos. 

Hij heeft de opdracht een gezonde exploitatie 
van het sportpark op te zetten, rekening 
houdend met de gebruikers. “De verenigingen 
verhuizen volgend seizoen naar het tunneldak 
van de A4 en we gaan voor een optimale 
inrichting daarvan.”

De betrokken verenigingen zijn voetbalver-
eniging Kethel Spaland en handbalvereniging 
Ventura. Zij zijn dadelijk de hoofdgebruiker 
van het sportcomplex A4. Volgens Vos is het 
gebouw op een bepaalde manier ontworpen 
en moeten de verenigingen er met elkaar uit 
komen hoe zij het gaan gebruiken. De speel-
schema’s worden bijvoorbeeld op elkaar 
afgestemd. “De clubs stellen zich altijd 
positief kritisch op.” Binnenkort worden de 
puntjes op de i gezet en kan ook de ballet- en 

dansstudio Schiedam & Vlaardingen zich 
hoofdgebruiker noemen van Sportpark A4. 
“Na jarenlang met veel plezier op de Cornelis 
Houtmanstraat te hebben gedanst, is het nu echt 
tijd voor een nieuwe locatie waar we onze 
leerlingen een toekomst in een professionele 
dansomgeving kunnen bieden”, meldt de 
dansstudio op de eigen website: 
www.ballet-endansstudioschiedam.net.

‘Vrijwilligers kunnen zich 
focussen op club zelf’

“Natuurlijk vraagt elke vereniging, die hierbij 
is betrokken, zich af of de aanpak van het 
sportpark niet te zakelijk wordt.  Die zorg 
kwam ook terug bij andere sportcomplexen in 
Nederland waar ik bij betrokken ben geweest 
als kwartiermaker. De ervaring is dat vrijwilli-
gers juist meer tijd overhouden voor zaken 
waar het echt om gaat bij een sportvereniging, 
de sport zelf en niet het onderhouden van de 
accommodatie.” 

Ontzorgen
“Wij ontzorgen de clubs juist op de meest 
ingewikkelde activiteiten. Het groot en klein 
onderhoud en de grote schoonmaak is in han-
den van de beheersstichting; de kleine schoon-
maak is de verantwoordelijkheid van de ver-
eniging. Dit betekent niet dat een vereniging 
geen opdrachten heeft voor vrijwilligers in de 

Een ruime meerderheid van de gemeenteraad stemde onlangs in met 
het uitvoeringsprogramma voor Schiedam in Beweging. Dit betekent 
het startsein voor de aanleg van verschillende sportvoorzieningen 
zoals op het tunneldak van rijksweg A4. Een aantal raadsleden 
sprak daarbij wel de zorg uit over de vrijwilligers van de sportclubs 
die gaan verhuizen naar Sportpark A4. “Hoe gaan we om met de 
vele vrijwilligers die zich verantwoordelijk voelen voor hun club en 
dadelijk naar een multifunctioneel gebouw gaan? De vraag wordt 
voorgelegd aan Jaap Vos, kwartiermaker voor het Sportpark A4.

nieuwe accommodatie. Het netjes achterlaten 
van de ruimte is bijvoorbeeld iets van de ver-
enigingen.” Kwartiermaker Jaap Vos meent 
ook dat een grote zorg van veel penningmees-
ters wordt weggenomen door het betalen van 
een vast huurbedrag zonder jaarlijks onzeker-
heid te ervaren over de accommodatiekosten.

Kortom, de  stichting gaat zich bezighouden 
met de accommodatie; de verenigingen en 
vrijwilligers richten zich op zaken die van 
belang zijn voor de club zelf. Jaap Vos: “De 
focus kan volledig liggen op clubzaken. Zijn 
er voldoende auto’s bij een uitwedstrijd? Hoe 
zorgen we ervoor dat jeugdspelers niet afha-
ken? Wat doen we aan opleiding voor de trai-
ners? En als ze aan het einde van de dag het 
sportpark verlaten en ervoor zorgen dat het er 
netjes uitziet; maar dat moest voorheen ook!” 

Jaap Vos

Marco de Laat, Henk van Leeuwen, Pim Koning 
van vv Kethel Spaland en Connie Schlärmann 
en Tom van Zuuren van Ventura praten regel-
matig met ‘Schiedam in Beweging’.


